
 
Keskeneräiset / käsittelyssä olevat valtuustoaloitteet 
 
Khall 05.09.2022 § 275  
  
 
Valmistelija Valmistelu ja lisätiedot: kunnanjohtaja Juha Majalahti puh. 044 422 4000 
 

Hallintosäännön 109 § mukaan kunnanhallituksen on kaksi kertaa 
vuodessa, helmi- ja syyskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle 
luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole 
lopullisesti käsitellyt. 
 
Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. 
Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 
 
 
Seuraavien aloitteiden käsittely on kesken 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 27.3.2017 jättämä valtuustoaloite; 
Rata-alueen maapohjan hankkiminen kuntien omistukseen. 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 24.4.2017 teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi.  
 
Väylävirasto on laatinut ratalain (110/2007) mukaisen ratasuunnitelman 
Kiukainen-Kauttua-Säkylä rataosan lakkauttamiseksi. Väylävirasto on 
pyytänyt helmikuun alussa 2019 ratalain mukaisesti Euran kuntaa 
asettamaan suunnitelman yleisesti nähtäväksi. Lisäksi Väylävirasto on 
pyytänyt Euran kuntaa lausunnossaan ilmoittamaan, haluaako kunta ostaa 
lakkautettavan rautatien aluetta. 
 
Ratasuunnitelman laadinta on keskeytetty. Eli rataa ei ole lopetettu ja 
maapohjan ostaminen ei ole mahdollista. 
 
Etelä-Euran valtuutetut jättivät 18.5.2020 valtuustoaloitteen koskien 
Rinnolan ja Koskelman korjausinvestointeja. 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 1.6.2020 teknisten palveluiden palvelualueelle 
valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 24.6.2020§ 62; Tilapalvelut 
varautuu käynnistämään kuntokartoitusten / -tutkimusten hankinnan 
Kotiipiirin, Jokimutkan, Koskelman ja Rinnolan kiinteistöihin vuoden 2020 
aikana. 
 
Kunnanhallitus 31.8.2020 § 201; Kunnanhallitus merkitsee tilapalvelujen 
toimenpiteet tiedokseen ja toteaa, että määrärahaesityksiin palataan 
selvitysten valmistuttua. 
 
Tarjouspyynnöt ovat valmistelussa. 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 16.11.2020 valtuustoaloitteen 
koskien Pohjois-Euran osayleiskaavan laadintaa 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 23.11.2020  kaavoituksesta vastaavalle 
tekninen johtaja Kimmo Haapaselle valmisteltavaksi. 
 



Valtuustoaloitteen johdosta ei ole käynnistetty vielä toimia. Uudet 
kaavahankkeet tuodaan esiin maalis-huhtikuussa kaavoituskatsauksessa. 
Vuoden 2021 kaavoituskatsauksessa ei mainittu Pohjois-Euran 
osayleiskaavan laatimisen aloittamista. 
 
Kaavoituksen käynnistämistä ei ole katsottu kunnassa tarpeelliseksi. 
Kaavan laadinta voidaan ottaa vuonna 2023 alkaviin hankkeisiin jos 
valtuusto niin päättää. 
 
SDP:n valtuustoryhmä jätti  3.5.2021 valtuustoaloitteen koskien Kan-
tatie 43 liikenneturvallisuuden parantaminen välillä Myllyojanlahti - 
Mestilän-risteys 
 
Valtuustoaloite on lähetetty teknisiselle palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta on käsitellyt asiaa 30.06.2021 § 66; 
Liikenne- ja viestintäministeriö on vuonna 2018 julkaissut "Kävelyn ja pyö-
räilyn edistämisohjelman". Ohjelman tavoitteena on lisätä kävely- ja pyörä-
matkojen osuutta 30 prosentilla vuoteen 2030 mennessä. Kansantalouden 
näkökulmasta tavoitteena on ns. plussavisio: liikenteen päästöjen, liikenne-
kuolemien ja liikenneonnettomuuksien vähentämisellä yhdessä kansanter-
veyden parantumisen kanssa haetaan yhteiskunnalle miljardien euron 
säästöjä. 
 
Kantatie 43 on osa yleistä tieverkkoa.Yleisellä tieverkolla ELY vastaa aloit-
teen mukaisista toimenpiteistä.  
 
Tekninen lautakunta päätti lähettää aloitteen Varsinais-Suomen ELY:n kä-
siteltäväksi 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 1.2.2021 valtuustoaloitteen 
koskien ympäristöohjelman laatimista. 
 
Kunnanhallitus käsitteli aloitetta  27.9.2021 § 338; 
Tekniset palvelut on käynnistänyt Euran ympäristöohjelman laadinnan.  
 
Kunnanhallitus 27.9.2021 päätti  että ympäristöministeriöstä haetaan 
avustusta. Avustusta voidaan myöntää enintään 70 % ja samalla enintään 
84 000 € per hanke. 
 
Kunnanhallitus 24.1.2022 § 22: Euran kunta ei saanut 
Ympäristöministeriön haussa avustusta ympäristöohjelman 
jalkauttamiseen. Ohjelman jalkauttamisesta on käyty keskustelua Leader-
Pyhäjärviseudun edustajien kanssa. Heidän mielestään hankkeelle olisi 
mahdollista saada Leader-rahoitusta. Hankkeen kustannuksiksi on nyt 
arvioitu 54 500 €, johon haetaan 70 % rahoitusta. 
  
Kunnanhallitus päätti, että Ympäristöohjelman jalkauttamiseksi haetaan 
Leader-rahoitusta paikalliselta toimintaryhmältä. 
 
Kunnanhallitus 8.8.2022 § 246 Euran kunta ei saanut Leader-rahoitusta 
paikalliselta toimintaryhmältä. Keskustelua ohjelman jalkauttamisen 
rahoittamiseksi on nyt käyty Satakuntaliiton kanssa.  
 
Satakuntaliitossa on parhaillaan avoinna ilmastoteemaan liittyviä rahoitus-
hakuja. Uudistuva ja osaava Suomi 2021-2027 -ohjelman EAKR-rahoituk-
sen toimintalinjan 2 Hiilineutraali Suomi tavoitteena on edistää energiate-
hokkuutta ja kiertotaloutta, sekä vähentää kasvihuonekaasupäästöjä.  



Rahoitusta kohdennetaan myös toimiin, joilla varaudutaan 
ilmastonmuutokseen.  
 
Keskustan valtuustoryhmä jätti 11.4. 2022 valtuuston kokouksessa 
valtuustoaloitteen koskien Panelian Jokiahteentie (12785) 
perusparannusta 
 
Tekninen lautakunta päätti 25.5.2022 § 56 lähettää aloitteen Varsinais-
Suomen Ely-keskuksen käsiteltäväksi. 
     
Kunnanhallitus päätti 6.6.2022 § 195, että kunta jatkaa neuvotteluja 
Varsinais-Suomen Ely-keskuksen kanssa Jokiahteentien parantamisesta. 
 
ELY-keskuksen kanssa on käyty neuvottelut ja lopputuloksena oli ettei 
ELY-keskus osoita määrärahaa tien parantamiseen, koska tien 
liikennemäärä on niin pieni. Kunta voi omalla rahoituksellaan käynnistää 
parannussuunnittelun ja sitä kautta kustannuksellaan tien parantamisen. 
 
Etelä-Euran valtuutetut jättivät 7.12.2021 valtuustoaloitteen "Tontteja 
myytävänä" infotaulun pystyttämisestä Harjunahteenkierron ja 
Kreulanrannan tonttialueille 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 13.12.2021 teknisten palvelujen sekä hallinto - 
ja vetovoimapalvelut palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
Toimet vapaiden tonttien ilmoittelusta on mainostoimiston kanssa 
käynnistetty. 
 
SDP:n valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 13.6.2022 
valtuustoaloitteen koskien ns. paloaukean maisemointia 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 15.6.2022 tekniselle palvelualueelle 
valmisteltavaksi. 
 
Aloite menossa teknisen lautakunnan käsittelyyn 28.9.2022 

 
Etelä-Euran valtuutetut jättivät valtuuston kokouksessa 11.4.2022 
valtuustoaloitteen koskien varhaiskasvatuspalveluiden ratkaisemista 
Etelä-Euran alueella 
 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
Kunnanhallitus toimii Etelä-Euran palvelurakennepalveluiden 
kehittämisessä ohjausryhmänä joka ohjeisti viranhaltijoita 20.6.2022 § 218. 
Ohjausryhmä päätti, että selvitetään Honkilahden 
varhaiskasvatuspalveluiden kehittämisen ja tilojen tarve. Käynnistetään 
Hinnerjoen varhaiskasvatustilojen suunnittelu. Hinnerjoella käynnistetään 
samassa yhteydessä kirjaston, neuvolan ja nuorisotilan siirtyminen koulun 
tontille. 
 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 11.4. 
2022 valtuustoaloitteen koskien asuntotilanteen parantamisen 
nostamisesta kunnan kärkihankkeeksi  
 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 



Uuden kerrostalon suunnittelutyö, rahoitusmallin kehittäminen ja 
toteuttavan tahon selvittäminen on annettu työryhmälle, jossa on edustajat 
kunnasta, Kiinteistö Oy Kauttuanpuistosta ja Satakunnan YH-rakennuttajat 
Oy:sta. Periaatelinjauksena on päätetty kerrostalon sijoittamisesta kirjaston 
viereen Satakunnankadun ja Siltatien kulmaukseen. 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 
11.4.2022  valtuustoaloitteen koskien 3-5 auton sähkölatauspisteen 
perustamisesta Euran Uima- ja urheiluhallin pysäkointialueelle 
 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
Aloitteen käsittely yhtiön kanssa on kesken. 
 
SDP:n valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022  
valtuustoaloitteen koskien hankintastrategian laatimista 
 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
Asiaa käsitellään osana kuntastrategiaa ja hankintapolitiikan päälinjaukset 
tehdään elinkeino-ohjelmassa. 
 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 
13.6.2022  valtuustoaloitteen koskien ostolaskujen julkaisemista 
 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 
 
 
 
Valtuustoaloitteet, jotka kunnanhallitus on osaltaan todennut käsitellyiksi ja 
valtuusto toteaa loppuun käsitellyksi 
 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 6.10.2021 valtuustoaloitteen kos-
kien susitilanteen selvittämistä ja ratkaisemista. 
 
Valtuustoaloite on lähetetty 11.10.2021 sivistyspalvelualueelle valmistelta-
vaksi. 
 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asiaa 23.11.2021 § 145. 
 
Susi-ilta toteutettiin vetovoimapalveluiden ja Sataopiston yhteistyönä 
28.4.2022. Kunta ei ole keskeisin toimija susitilanteen korjaamisessa, 
mutta pystyi tilaisuuden myötä välittämään tietoa kuntalaisille ja 
kiinnittämään eri toimijoiden huomion kasvaneeseen susiongelmaan ja 
välittämään kansalaisten huolta eri osapuolille. 
 
SDP:n valtuustoryhmä jätti 3.5.2021 valtuustoaloitteen TET-
harjoittelun kehittämisestä Euran kunnassa. 
 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asiaa 9.12.2021 § 153. 
 
Kunnanjohtaja lähettänyt aloitteen yleissivistävän koulutuksen, 
nuorisopalvelujen, työllisyyspalvelujen ja vetovoimapalveluiden 
yhteisvalmisteltavaksi em. palvelukokonaisuuden (TET- ja 
kesätyöpaikkatori) selvittämiseksi 30.3.2022 mennessä. 
 



Asiaa valmistelevan työryhmän ehdotus asiaan:  
Ryhmä ehdottaa, että kunnassa panostetaan jo olemassa olevaan 
palveluun/ sovellukseen ja sen vahvaan kehittämiseen. Ryhmä ei näe, että 
uuden palvelun luominen toisi lisää arvoa nuorten tet- ja 
kesätyöpaikkatarjontaan. Citynomadin yritysreitti on kunnassa jo olemassa 
ja kunta maksaa palvelusta. Yritysreitti on erittäin hyvä pohja ja helposti 
nuorten käytettävissä. Reitin kehittäminen on mahdollista hyvän ja 
osaavan markkinoinnin avulla. Näin ollen ryhmä ehdottaa, että kunta 
panostaa Citynomadin yritysreitin kehittämiseen. 
 
Kuntaan palkattaisiin touko-kesäkuun ajaksi kesätyöntekijä, jonka 
tehtävänä olisi euralaisten yritysten henkilökohtainen kontaktointi, joko 
suoraan vierailemalla yrityksissä tai soittamalla yrityksille. Määrärahat 
palkkaukseen tulisivat kunnan työllistämispalveluiden kautta ja työntekijä 
sijoittuisi vetovoimapalveluiden ja yrityskoordinaattorin alaisuuteen. 
 
Lisäksi ryhmä ehdottaa, että euralaisten yritysten kesätyöpaikkatuki 
otettaisiin uudelleen tarkasteluun ja selvitykset tuen uudelleen käyttöön 
ottamisesta tehtäisiin vuoden 2023 aikana. Ryhmä näki ns. Rauman mallin 
toimivana käytäntönä. 
    
Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti 7.12.2021  valtuustoaloitteen 
teknisen suunnittelijan palkkaamisesta Euran kuntaan 
 
Kunnanhallitus päätti 8.8.2022 § 245 olla perustamatta aloitteessa ja 
teknisen lautakunnan päätöksessä esittettyä teknisen suunnittelijan 
työsuhdetta ja suunnitteluinsinöörin virkaa edellä kuvatuista syistä johtuen. 
 
Kunnanhallitus palaa talousarvion 2023 henkilöstöesitysten yhteydessä 
maankäyttöinsinöörin viran perustamiseen ja täyttöön. 
 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti valtuuston  kokouksessa 
13.6.2022  valtuustoaloitteen koskien teiden uudelleen nimeämistä 
Kauttualla 

 
Valtuustoaloite on lähetetty hallinto- ja vetovoimapalveluiden 
palvelualueelle valmisteltavaksi. 

 
Kunnanhallitus 5.9.2022: Kunnanhallitus pitää tehtyä aloitetta 
merkkipäivästä johtuen perusteltuna ja esittää, että nykyinen Sahatie 
muutettaisiin aiempien ruukinomistajien tapaan Ahlströmintieksi ja kunta 
myötävaikuttaa  Antti Ahlströmin reliefin toteuttamista Kauttuan 
Ruukinpuistoon.  
 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Juha Majalahti 
 

Päätösehdotus Valtuusto merkitsee käsittelyssä olevat valtuustoaloitteet tiedokseen. 
Lisäksi valtuusto toteaa kunnanhallituksen käsittelyssä olleet 
valtuustoaloitteet loppuun käsitellyiksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Valt 12.09.2022 § 42    
164/00.01.02/2022    
 

 
    



 
Kunnanhallituksen päätösehdotus  
 Valtuusto merkitsee käsittelyssä olevat valtuustoaloitteet tiedokseen sekä 

toteaa kunnanhallituksen käsittelyssä olleet valtuustoaloitteet loppuun 
käsitellyiksi. 
 

    
Päätös Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 


